

# 证据科学

(双月刊)



2020年第 28 卷第 5 期

2020年 10 月 25 日出版

## · 证据法学 ·

- 刑事补强证据规则的样态、问题与完善 ..... 潘金贵 赵飞龙 • 517 •
- 刑事诉讼中“有专门知识的人”争议问题的实践反思 .....  
..... 韩 旭 罗维鹏 • 534 •
- 属性分野视角下刑事非讼程序证据体系研究 ..... 吕晓刚 • 546 •
- 美国鉴真规则及其借鉴价值 ..... 陈邦达 • 560 •
- 美国纽约州刑事证据开示制度改革 ..... 赵常成 • 573 •
- 人工智能与司法证明过程：来自形式主义和计算的挑战 .....  
..... [美] 罗纳德·J·艾伦 著 汪诸豪 译 • 588 •

## · 证据科学 ·

- “反鉴定”行为实证研究 ..... 贾治辉 吴 欣 • 600 •
- “其他类”鉴定管理模式存在的问题及改革 ... 张凌燕 刘金文 • 613 •
- 清代尸伤检验及其价值分析—以巴县为例 ... 石晋之 蒋铁初 • 630 •

### 作者信息更正

本刊 2020 年第 4 期刊载的罗纳德·艾伦、迈克尔·帕尔多论文的译文《相对似真性及其批评》，其中一名译者郑凯心应为中国政法大学证据科学研究院博士研究生。特此更正。

# Evidence Science

Volume 28 Number 5 Oct. 25, 2020

---

---

## Contents

- Modality, problems and improvement of the corroboration rule in criminal procedure: taking 836 criminal judgments as samples. ....**  
..... *Pan Jingui Zhao Feilong* (517)
- Rethinking controversial issues of the person with special knowledge in criminal procedure. ....** *Han Xu Luo Weipeng* (534)
- Research on the evidence system of criminal non-litigation procedures from the perspective of attribute differentiation——take criminal compulsory medical procedure as the analysis template. ....** *Lv Xiaogang* (546)
- On the rule of authentication and its experience. ....** *Chen Bangda* (560)
- New York criminal discovery system reform——a discussion on the right of evidence acquaintance before the pleading guilty and accepting punishment. ....** *Zhao Changcheng* (573)
- Artificial intelligence and the evidentiary process: the challenges of formalism and computation. ....**  
..... *Ronald J. Allen Translated by Wang Zhuhao* (588)
- The empirical study on anti-appraisal: from the perspective of handwriting identification. ....** *Jia Zhihui Wu Xin* (600)
- Existing problems and reform on "other categories" appraisal management mode. ....** *Zhang Linyan Liu Jinwen* (613)
- Autopsy and its value analysis in Qing dynasty-Taking Baxian County as an example. ....** *Shi Jinzhi Jiang Tiechu* (630)